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Protokoll fört vid sammanträde med Svenska Kennelklubbens kommitté för Särskilda 
Rasspecifika Domaranvisningar, SRD-K onsdag 2023-03-22. 

 
 

Närvarande 

Ordinarie ledamöter: Maritha Östlund-Holmsten, ordförande, Anna Törnlöv, Julia 
Hierner, Maria Lönnhammar, Nina Karlsdotter. 

Deltagare från SKKs domarkommitté, DK, under § 25 b): Bo Skalin, Eva Liljekvist-Borg, 
Göran Johansson, Fredrik Nilsson, Eva Eriksson, Bertil Lundgren, Johan Andersson. 
Adjungerade från SKKs kansli: Kjell Svensson, Ulrika Henriksson. Sekreterare: Boa 
Strandberg 

Anmält förhinder: Helena Skarp, chef Avel och Hälsa 

Journalistisk bevakning: Åsa Lindholm 

Protokoll: Lotta Olsson 

 

§ 17 Sammanträdet öppnas 

Ordförande hälsade alla välkomna och förklarade mötet öppnat.  

 
§ 18 Val av justerare 
Att justera dagens protokoll valdes Maria Lönnhammar. 
 
§ 19 Fastställande av dagordning 
Dagordningen gicks igenom och godkändes. 
 
§ 20 Föregående protokoll 
Föregående protokoll gicks igenom och lades därefter till handlingarna 
 
§ 21 Resultatrapport 
Resultatrapporten gicks igenom och lades till handlingarna.  
 
§ 22 Information från ledamöter och kansli 
Ordförande:  
Uppmärksammade att FCI, Federacion Cynologique Internationale,  

SKK/SRD-K nr 2-2023 
2023-03-22 
§ 17-31 

 



  

SKK/SRD-K nr 2-
2023 

2023-03-22 
Sida 2/6 

 
 

 
i slutet av 2022 ägnade en hel konferens åt våra hundars hälsa. Där lyftes arbete med 
BSI fram som ett bra verktyg. Dr Åke Hedhammar deltog och hans presentation 
gällande BSI fanns bifogad dagordningen. 
Tamas Jakkel, FCI´s ordförande, har visat intresse för hur SRD/BSI arbetet bedrivs i 
Sverige och vad man här i Sverige har sett för resultat sen det infördes 2009. Det är 
svårt att mäta dessa resultat men det finns flera raser där man ser en förändring med 
minskning av exteriöra överdrifter. Ordföranden har fortsatt kontakt med Tamas Jakkel 
om detta. 
Ordföranden och sekreteraren deltog vid The Kennel Clubs webbinarium gällande 
Breed Watch, den brittiska motsvarigheten till SRD. Ett intressant webbinarium där de 
berättade om sitt arbete med att  ”absolutely soundness” gäller för alla raser och att 
de som inte uppfyller detta inte ska premieras vid de brittiska utställningarna. Inför 
Crufts har de lagt extra fokus på de raser som finns under kategori 3 i Breed Watch. De 
tog också upp att man känner en rädsla att inte få fortsatta med hundutställningar om 
man inte kan visa omvärlden att hundarna som deltar har god hälsa och sund exteriör. 
De arbetar också med revidering av Breed Watch vilket kommer att tas i bruk 2024. 
 
Kansli: 
Helena Skarp: Meddelade genom sekreteraren. 

- Den norska domen gällande avel med raserna engelsk bulldogg och cavalier 
king charles spaniel har överklagats. Den norska motsvarigheten till Högsta 
domstolen har godtagit överklagan och hela domen kommer nu att tas upp 
igen. 

- Deltagit på möte med Samverkansgruppen för hundvälfärd. Ett viktigt forum för 
SKK att delta vid för att få ut information om SKKs arbete i denna fråga till bland 
annat myndigheter. 

- Lägesrapport om hur arbetet går med projektet med förbättring av hälsan hos 
cavalier king charles spaniel. Detta projekt har uppmärksammats även utanför 
organisationen. 
 

Sekreterare: Inbjudan till gemensamt möte den 14 augusti har inkommit från SKKs 
kommitté för hundars mentalitet, KHM. Flera kommittéer har bjudits in och SRD-K 
tackar för inbjudan.  
 
§ 23 SRD 
 
a) Arbetsgruppen för rashundens sundhet, AG-RS 
SRD-K lyfte frågor om arbetet i AG-RS och saknar information från gruppens arbete. 
Detta står inte heller att finna i SKK/CS protokoll. 
AG-RS arbetar framför allt med SKKs så kallade fokusraser, fransk bulldogg, pekingese, 
mops, engelsk bulldogg och bostonterrier. Alla fem raserna finns listade i SRD/BSI och 
SRD-K måste därför bli delaktiga i AG-RS arbete och hållas uppdaterade i form av 
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exempelvis minnesanteckningar från AG-RS möten. Detta för att kunna arbeta med 
både uppföljning och revidering av SRD/BSI även när det gäller dessa raser.  
§ 23 a) förklarades omedelbart justerad. 
 
b) Inkomna SRD sammanställningar. 
Till dagens möte hade SRD sammanställningar för 2022 inkommit för tre raser: 
- Amerikansk cocker spaniel 

En lång sammanställning med synpunkter gällande det som tas upp i SRD som 
riskområden för rasen. Kommittén ser fram emot ett konstruktivt möte med ras- 
och specialklubb gällande kommande riskområdena för rasen och kommande SRD. 
 

- Norwichterrier 
En utförlig sammanställning där klubben framför att det problem som rasen har 
gällande andningsbesvär, vilket benämns som NTUAS, är stort fokus på nu. Det är 
viktigt att domarna är medvetna om problemet och noterar hundar med 
andningsmissljud. 
 

- Chinese crested dog 
En analyserande sammanställning där klubben finner att det som tas upp i SRD 
gällande oetisk hårborttagning inte är relevant att behålla. 

 
Kommittén tackar klubbarna för det arbete de lägger ner på sammanställningarna 
vilka är viktiga i arbetet med SRD. Sista dag för att skicka in sammanställningar är satt 
till 15 april och kommittén ser framemot att vid nästa möte ta del av resterande. 

 
§ 24 Revidering av SRD/BSI 
 
Till dagens möte fanns ett första utkast till ny utformning av SRD/BSI dokumentet. Ett 
dokument med bland annat nedkortade texter, illustrationer gällande exteriöra 
avvikelser och bilder på de listade raserna. SRD rapporten kommer att justeras utifrån 
hur utformningen av kommande SRD dokument kommer att bli. Sekreteraren har 
enligt uppdrag från förra mötet framfört kommitténs önskemål om att rapporten ska 
inkluderas, dvs bli digital, i det nya utställningsadministrativa systemet till de som 
arbetar med detta. 
 

- Den femte april kommer det första mötet att hållas med de andra nordiska 
ländernas BSI representanter. Mötet kommer att hållas via ZOOM. Dagordning 
och upplägg för mötet diskuterades. Detta första möte kommer i första hand 
inriktas på att stämma av med de andra länderna vad de hittills har gjort med 
revideringen samt presentera förslaget om idén att ändra utformning av 
nuvarande dokument. 
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- Möten med ras- och specialklubbar kommer att hållas efter mötet med NKUs 

arbetsgrupp för SRD/BSI och planen är att alla ska hinnas med innan mitten av 
juni. Möten kommer att hållas utifrån vilken specialklubb och/eller rasgrupp 
raserna tillhör. Fördelning av de idag listade rasernas klubbar och de tre som 
önskar bli listade gjordes mellan ledamöterna. Mötenas syfte är att få 
klubbarna mer involverade i arbetet med SRD och hur man tillsammans ska 
jobba för att komma ifrån de exteriöra och mentala överdrifterna som idag 
förekommer. 
 

- Slutversionen av den enkät som ska skickas ut till våra exteriördomare för att få 
deras syn på bland annat intentionerna och utformning med SRD gicks igenom. 
Sekreteraren uppdrogs att skicka ut den till samtliga svenska exteriördomare.   

 
 
§ 25 Domarfrågor 

a) Granskning av domarkompendium och kommande exteriördomarkonferenser. 
Aktuell lista över kommande exteriördomarkonferenser fanns bifogat 
dagordningen. 
 

b) Gemensamt möte med DK.  
Till dagens möte hade SRD-K bjudit in DK för att diskutera samarbete mellan 
kommittéerna. Då båda kommittéerna arbetar med frågor som rör våra 
exteriördomare är det viktigt att det finns både samsyn och samarbete. Det är viktigt 
att vi arbetar tillsammans för att se till att det vid våra hundutställningar premieras 
sunda hundar. Under mötet diskuterades det bland annat revideringen av SRD 
dokument, hur vi ska få bättre genomslag av SRDs intentioner, utbildning av nya 
domare, vidare utbildning av domare och det viktiga arbetet som nu pågår från flera 
håll att vi måste visa att det vi står för motsvarar dagens krav från samhället när det 
gäller hundvälfärd. Kommittéerna var eniga om att vi måste fortsätta att träffas och 
öka samarbetet. 
SRD kommittén tackade domarkommittén för ett bra möte och ser fram emot fortsatt 
samarbete. 
 

c) Domares bedömning av hull  
Ett mejl har skickats till SKKs kansli, vilket vidarebefordrats till SRD-Ks sekreterare. En 
utställare ifrågasätter hur domare bedömer hull hos hund och att detta verkar skilja sig 
från vad veterinärer anser vara normalt hull. Frågan diskuterades och ledamoten i 
kommittén som är delaktig i utbildning av våra domare noterade synpunkten. 
 
§ 26 Avelsfrågor 
SRD-Ks ledamöter ska vara AKs RAS granskare behjälpliga när det gäller RAS för SRD 
listade raser. Just nu är det inte några RAS för granskning och fastställande gällande 
SRD listade raser. 
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§ 27 Kennel Fullmäktige, KF 2023 
Inför kommande KF ska redovisning av kommitténs arbete under 2022 göras och 
verksamhetsplan för 2024 och 2025 samt budget ska tas fram. Kommittén diskuterade 
detta och ordförande tillsammans med sekreteraren uppdrogs att ta fram de 
efterfrågade dokumenten. 
 
 
§ 28 Protokoll och protokollsutdrag 
 

a) SKKs centralstyrelse, CS, 1 2023 
SRD-K tog del av protokollet 

 
b) SKKs Domarkommitté, DK 1 2023 

SRD-K tog del av protokollet. 
 

c) DK protokollsutdrag § 18 c) 
 SRD-K tog del av protokollsutdraget 
 

d) SKKs Standardkommitté, StandK 1 2023 
SRD-K tog del av protokollet. 
 

e) SKKs Föreningskommitté, FK 1 2023 
SRD-K tog del av protokollet. 
 

f) SKKs AvelskommittéAK 1 2023 
SRD-K tog del av protokollet. 
 

g) SKKs Kommitté för marknadsföring av rashundar, KMR, 1 2023 
SRD-K tog del av protokollet. 
 

h) SKKs Prov och Tävlingskommitté, PtK, 1 2023 
SRD-K tog del av protokollet. 

 
i) FCI European Section General committee 2023-02-06 

SRD-K tog del av protokollet.  
 
§ 29 Ärenden som inte får offentliggöras innan justering 
Inget ärende befanns falla under denna punkt. 
 
§ 30 Nästa möte 
Kommande möte är den 15 maj. 
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§ 31 Mötets avslutande 
Ordförande tackade alla för ett stort engagemang från alla närvarande och förklarade 
mötet avslutat. 
 
Protokoll 
 
Lotta Olsson 
 
Justeras 
 
Maritha Östlund-Holmsten, ordförande       Maria Lönnhammar, ledamot 
 
Det justerade protokollet redovisar vad som avhandlats vid mötet. Beslut som fattats kan 
dock bli föremål för ändring av SKK/CS. 
 

 


